
Toto zvláštní vydání Občasníku, jak bylo avizováno, je zaměřeno čistě jen na komunální volby, které se budou konat
v pátek 23. a v sobotu 24. září. Svoje zastupitele si volíme a máme nárok znát jejich názory, abychom věděli, jak budou
hospodařit s veřejnými penězi, jakým směrem budou řídit rozvoj obce a ovlivňovat svými rozhodnutími život jejích oby-
vatel. Všem kandidujícím jsme rozeslali stejné otázky, sestavené na základě dotazů a podnětů našich čtenářů.
Podotýkáme jen, že Občasník nemůže sloužit k vyřizování osobních sporů. Diskuse na těchto stránkách by se proto
neměla zvrtnout ke kritice nebo velebení toho, co bylo. Následující otázky jsou zacílené k budoucnosti – k tomu, jak se
kandidáti staví k vámi nastoleným tématům. 

Dotazy byly zformulovány ke dni 8. srpna a odrážejí tedy stav k tomuto dni. Týž den byly rozeslány lídrům kandidujících
sdružení, aby na ně během patnácti dnů odpověděli – pokud možno jednoduše, srozumitelně a konkrétně.

Loučeňský občasník
SPECIÁL

Číslo
1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11

Jméno
Peterková Marta
Bašus Pavel
Adamcová Kristýna
Záklasníková Martina
Šťastný Radek Ing.
Zahrádková Miroslava
Štalmach Pavel
Hanuš Jan
Nohava Martin
Kovárik Ottomanská Alena
Záklasník Richard

Povolání
OSVČ
mistr AutoŠkoda
OSVČ
koordinátor logistiky
specialista AutoŠkoda
AutoŠkoda
manager nákupu
OSVČ
OSVČ
OSVČ
operátor AutoŠkoda

PRO MĚSTYS LOUČEŇ

Číslo
1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11

Jméno
Rakovec Tomáš
Schwarz Ondřej
Holánek Dominik
Pulda Lukáš
Horáková Hana
Vecka Vladimír
Prisčák Tomáš
Kovárik Petr
Háza Jaroslav
Sloup Petr
Sutter Marek

Povolání
obsluha elektrárny
OSVČ
OSVČ
AutoŠkoda
zdravotní sestra
údržba Zámek
technik výroby
kuchař
OSVČ
AutoŠkoda
AutoŠkoda

LOUČEŇ 22

Číslo
1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11

Jméno
Řízek Jaroslav
Klimtová Alena
Kopřivová Berenika
Vlk František
Červová Kateřina
Otta Petr
Fišar Lubomír
Walter Michaela
Hradecký Václav
Novotný Josef
Lubenský Miloš

Povolání
kriminalistický technik
právnička
učitelka
řidič jízdních zkoušek
manažerka prodejny
autodesigner
mechatronik
pedagog, manažer, supervizor
živnostník
manažer kvality
vlakvedoucí

LOUČEŇ NÁŠ DOMOV

KANDIDÁTNÍ LISTINY



I. První otázku je nutno vzhledem k jejímu obsahu položit každému kandidujícímu sdružení zvlášť.
A začínáme hned dosti zostra.

1. Otázka pro „PML – Pro Městys Loučeň“
Téma, které na sebe přitahuje největší pozornost, jsou pochopitelně ROZPOČET A FINANCE. Na zasedání zastupitelstva,
které se konalo dne 13. června, bylo schváleno, že obec uzavře smlouvu o poskytnutí úvěru u Komerční banky ve výši 70
miliónů korun českých. Je pochopitelné, že u tak obrovské částky občany zajímají podmínky tohoto úvěru. Jelikož zápis
z jednání nebylo možné (k datu 8. srpna) na webových stránkách obce dohledat, ptáme se tedy, zda je možné zveřejnit, na
jaký úrok je smlouva uzavřena a po jakou dobu se bude splácet? 

Rozhodnutí o přijetí tak vysokého úvěru přišlo na sklonku tohoto volebního období, a tedy už dopředu zavazuje nové
zastupitelstvo, které vzejde z  těchto voleb. Vzhledem k  tomu, že pro přijetí úvěru zvedli ruku (kromě jednoho) všichni
zastupitelé za vaše sdružení, lze předpokládat, že bylo přijato po zralé úvaze. 

Zastupitelé 13. 6. 2022 schválili podepsání smlouvy s Komerční bankou o poskytnutí úvěru až do výše čerpání 70 milionů korun
českých a všichni, kteří hlasovali pro, si jsou vědomi velkého závazku, který zavazuje i nově nastupující zastupitelstvo. K přijetí tohoto
úvěru nás vedlo několik okolností a celou záležitost jsme několik měsíců připravovali, a to ve spolupráci s velmi uznávaným finančním
poradcem – ekonomem se specializací na veřejné rozpočty a veřejnou správu Ing. L. Tesařem z firmy Cityfinance (www.ciyfinance.cz).
Tato firma nám na základě podkladů týkajících se příjmů, plánovaných investic, režie atd. připravila Výhled s analýzou financí a ratingem.
Tyto materiály Ing. Tesař i velice detailně prezentoval na veřejném zasedání zastupitelstva 14. 3. 2022 (bohužel z tohoto zasedání se
omluvili J. Řízek, Mgr. A. Klimtová a Ing. R. Šťastný). Do diskuse se zapojili i občané. Celý dokument je přílohou u zápisu z veřejného
zasedání.

Smlouva s Komerční bankou je přílohou zápisu z veřejného zasedání zastupitelstva (ze 13. 6. 2022), který je zveřejněn na webových
stránkách městyse Loučeň. Jen pro informaci občanům – obec není ze zákona povinna zveřejňovat zápisy na webových stránkách.
Tyto zápisy jsou ale na našich stránkách zveřejňovány a také jsou k dispozici k nahlédnutí na Úřadu městyse Loučeň. Občané si
mohou vyžádat pro své potřeby i zvukový záznam z uvedených zasedání. 
Chtěli bychom dále podotknout, že úvěr je určen k čerpání financí pouze na novostavbu školky a prodloužení vodovodu, kanalizace a
ČOV (Studce, Studečky, Na Vinici, K Rybízovně).

Investice městyse jsou správné a nezbytné pro rozvoj. 

Firma Cityfinance nám zpracovala důvodovou zprávu k získání Investičního úvěrového rámce městyse Loučeně, a to včetně zadávací
dokumentace IUR pro poptávkové řízeni. Poptány byly banky KB, ČSOB, Česká spořitelna (všechny banky nabídky zaslaly) na
investiční úvěrový rámec s limitem 70 mil. Kč, s možností čerpat ve vymezeném časovém období pěti let 2022 až 2026 na investice a
opravy, možnost nedočerpat bez penále a ušlých úroků, nehradit náklady za rezervaci zdrojů, splácení po čerpání 20 let (což výrazně
snižuje splátky a tím zlepšuje finanční likviditu). Platí zároveň možnost, nikoliv povinnost, předčasně splatit kdykoliv, opět bez penále
či ušlých úroků. Proto dobu splácení se nedoporučovalo zkracovat, protože delší splatnost městys nezavazuje a pozitivně působí na
finanční likviditu.

Městys na konci roku 2021 neměl dluh. Plánované investice díky rychlému zdražování zřejmě ještě vzrostou na objemu. Městys by
měl být schopný v daném pětiletém období vygenerovat bez dotací a kapitálových příjmů z vlastních běžných příjmů po úhradě
provozních výdajů bez oprav řádově 80 mil. Kč. Proto bylo doporučeno limit nastavit podle toku investic a oprav komfortně a zachovat
flexibilitu možného řešení i do budoucnosti.
I zastupitelstvo zvolené v roce 2018 převzalo vedení obce s dluhem z roku 2010, který byl vázán na opravu sokolovny. Splátky činily
cca 1 200 000 Kč ročně. Úvěr byl v polovině roku 2021 doplacen. 
Pro Vaši představu jsme Vám připravili shrnutí investic za volební období 2018-2022

Realizované projekty 2021-2022
− chodník – cena dle smlouvy 10 960 000 Kč, dotace (SFDI, Středočeský kraj) ve výši 7 586 396 Kč – stavba dokončena, dílo zhotoviteli

komplet zpevněné plochy zaplaceno. Z dotačních programů SFDI a Středočeského kraje se finance právě vyúčtovávají)
− zpevněné plochy u čp. 97: 311 960,92 Kč (dotace z MMR) – 2 366 389 Kč (jsou již proplaceny na účet městyse).
− kulturní dům 6 495 315 Kč, dotace (MMR) 4 599 413 Kč – dílo dokončeno, zaplaceno zhotoviteli a vyúčtováno MMR – peníze jsme

již dostali na účet městyse
− ul. Strupkova 4 517 081 Kč, dotace (MMR) 3 556 553 Kč, dílo dokončeno, zaplaceno zhotoviteli a vyúčtováno MMR – peníze jsme

již dostali na účet městyse
− kanalizace + vodovod 98 000 000 Kč (MZe) 45 000 000 Kč, obec 52 400 000 Kč (do našich peněz sáhneme až po vyčerpání dotací)

2022 - 2024
− pomník Helma – restaurování 75 000 Kč, dotace z Ministerstva kultury 63 000 Kč – dílo hotové, zaplacení restaurátorovi, peníze jsou

na účtu městyse
− pomník 1. a 2. světové války – restaurování – cena za dílo 28 000 Kč, dotace z Ministerstva obrany 220 326 Kč. Peníze již vyplaceny

na účet městyse, dílo zhotoviteli zaplaceno ze 2/3. Doplatek při předání hotového díla do 15. 9. 2022



− dětské hřiště Patřín –– cena za dílo 700 00 Kč, z dotací oranžové hřiště ČEZ 680 000 Kč, dílo hotové, dotace proplacena na účet
městyse

− Mateřská škola – smlouva se zhotovitelem je podepsána na 55 000 000 Kč, podáváme žádost o dotaci na IROP, další možnost
čerpání dotace je předpokládána z Ministerstva financí po novém roce 2023 a ze Středočeského kraje, začali jsme stavět i bez
dotace. Otevření MŠ je plánováno na září 2023.

Zrealizované akce 2018 - 2021
– Oprava komunikace Okružní, Lipová – s využitím dotací z MMR
– Oprava ul. Sportovní a v Zátiší – s využitím dotací ze Středočeského kraje
– Zpracované projektové dokumentace na prodloužení vodovodu, kanalizace a intenzifikace ČOV, chodníky, novostavba MŠ – na

všechny tyto projekty byly získány dotace (na cca 70 - 90 % skutečně vynaložených nákladů)
– Dětské hřiště u fotbalového hřiště – sponzorský dar
– Osvětlení ulice K Bažantnici – sponzorský dar

2. Otázka pro „Loučeň náš domov“
Vy jste už v minulém čísle Občasníku přijetí úvěru kritizovali a na zasedání zastupitelstva 13. června jste pro něj nehlasovali.
Můžete stručně zopakovat své argumenty?

Argumenty jsou stále stejné a nevztahujme tuto otázku pouze k hlasování o úvěru, je mnohem složitější. Jedna věc je, že si vezmeme
úvěr, druhá věc je, že rozjedeme plno investičních aktivit a nevíme, kde na ně vezmeme. Musíme si vždycky rozmyslet, zda, když
něco vybudujeme, to pro nás bude udržitelné – budeme mít na provoz, opravy, údržby atd. A navíc musíme vždycky zohledňovat
nutnost údržby dosavadního majetku, protože ten se opotřebovává, ničí. Takže to není jen o tom, že se podaří něco vybudovat, ale i
o tom, abychom měli na užívání a udržení vybudovaného a současně abychom udrželi v co nejlepším stavu a uživatelné i to, co už
máme. A budeme-li upřímní, tak třeba stav školní kuchyně je katastrofální, tzv. mašinhaus a studny v podzámčí jsou ve zdevastovaném
stavu a jsou i pro občany nebezpečné, řada místních komunikací je v příšerném stavu...

Od konce roku 2018, tedy od našeho zvolení, jsme navrhovali vytvořit plán investic v pořadí jejich naléhavosti a s odhadovaným
naceněním – prostě takový srozumitelný plán do budoucna, co chceme vybudovat a opravit, kolik by to tak mohlo stát – odhadem – a
co je jak důležité. Byli jsme opakovaně odmítnuti s tím, že to není potřeba. V poslední době jsme se domáhali toho, aby nám byly po
rapidním zvýšení cen ve stavebnictví předloženy překalkulace jednotlivých investičních aktivit dle aktuálních cen – vždyť ceny šly
nahoru o více jak jednu třetinu! To, že nám budou dotace na některé aktivity přiznány, také nebylo potvrzeno, zejména výstavba
mateřské školky byla zahájena velice impulzivně. A ani jednoho – jak konkretizovaného plánu investic, tak i nyní například překalkulace
cen – jsme se nedomohli, informace jsme nedostali. Výdaje obce, které jsou zveřejňované, jsou nejasné – všimněte si, že některé
výdaje, např. na personální náklady či školu, úplně zmizely z přehledů. 

Pro obec již nyní – a je už jedno, zda úvěrovou smlouvu na dané miliony podepíše či nikoliv - vznikl vysoký finanční závazek a bude
muset hledat všemožné cesty ke zvýšení příjmů. Ty může získat zjednodušeně řečeno jedině tak, že zatíží občany vyššími poplatky
či kupříkladu zvýšením koeficientu daně z nemovitosti, anebo přistoupí k prodeji svého majetku či jeho pronájmu. Ani jedno však
nezaručuje, že své aktivity úspěšně dokončí. Z výše uvedených důvodů, jež jsou zjednodušeně shrnuty, jsme museli hlasovat proti a
tyto své výhrady jsme opakovaně sdělovali.

3. Otázka pro „Loučeň 22“
Vy jste hlasování zastupitelstva ovlivnit nemohli, protože jste nebyli jeho členy. Přesto je to pro vás závazek. Jak k němu
budete přistupovat?

K úvěru se budeme muset postavit čelem. Finalní výše úvěru se bude odvíjet od získání dotace na školku. Pokud dotaci získáme, úvěr
bude nižší. Zároveň je nutné zmínit, že přínos kanalizace, a hlavně vodovodu na Vinici, ve Studcích a Studečkách se nedá vyčíslit.
Chodníky, které byly dlouho považované za nutnost ze strany občanů, už také jsou. 

II. Občané přirozeně tuší, že pro umoření tak vysokého dluhu se nové zastupitelstvo bude snažit
vylepšit příjmy rozpočtu PRODEJEM OBECNÍHO MAJETKU, tedy prodejem stavebních parcel.
Občany samozřejmě zajímá, o prodej jakých konkrétních parcel a v kterých lokacích bude mít vaše
sdružení zájem.

PML – Pro Městys Loučeň
V současné době máme k dispozici 4 pozemky à cca 1000 m2 (kompletně zasíťované), a to v ulici Spojovací. Realizace zasíťování
(vodovod, kanalizace, komunikace) včetně povolovacího procesu proběhla již ve volebním období 2018-2022, čímž jsme obecní
pozemky maximálně zhodnotili. Další „finanční zálohou“ budou pozemky pro výstavbu rodinných domů v lokalitě „Jizbická“, na kterou
je zhotovena územní studie a je připravována projektová dokumentace pro územní rozhodnutí se stavebním povolením. Jedná se o



14 obecních pozemků à cca 850 m2. Financování zasíťování je naplánováno jako sdružená investice dalších devíti vlastníků, kteří v této
lokalitě vlastní pozemky. Studie je možná k nahlédnutí na Úřadu městyse Loučeň.
Pozemky budou prodávány až podle potřeby finančních zdrojů pro městys a samozřejmě po schválení zastupitelstvem. V první etapě
by byly případně dány k prodeji pouze pozemky v zastavitelném území ulice Spojovací.

Loučeň náš domov
Máte naprostou pravdu – dostaly se k nám zprávy, dle kterých jsou plánovány prodeje obecního majetku – stavebních parcel. Nicméně
je třeba podotknout, že stále ještě nemáme schválený aktualizovaný územní plán a na posledním osobním jednání zastupitelstva v této
věci jsme se domluvili na poměrně zásadním omezení navrhované nové výstavby. 

Pro nás, LOUČEŇ NÁŠ DOMOV, je cílem zachovat stávající ráz naší obce, městyse, jenž je pojímán jako rekreační, obklopený přírodou.
Jsme proti tomu, abychom se stali „malým městem“ se všemi důsledky s tím spojenými – snížením bezpečnosti, zvýšením kriminality,
zvýšením dopravní zátěže v obci atd. Nemáme informace, o jaké konkrétní parcely se jedná a jak velkou částku bude nutné tímto
způsobem získat k vykrytí závazku obce z již rozběhnutých investic. 

Loučeň 22
Za naše sdružení nechceme prodávat všechny parcely. V potaz připadají 4 parcely na Patříně v ulici Spojovací, které jsou připraveny
okamžitě k prodeji.

III. Dalším zdrojem příjmů mohou být POPLATKY. Obyvatele obce pochopitelně zajímá, zda už     
dnes počítáte s navýšením poplatků hlavně za odpady a stočné.

PML – Pro Městys Loučeň
Poplatky jsou ožehavé téma a nikdo je nemá rád. Je dost složité nastavit tzv. „spravedlivé“ poplatky pro všechny občany (třídící,
netřídící…atd.). Výše poplatků vychází ze skutečných nákladů, které obec hradí za svoz komunálního odpadu s ohledem na tříděný
odpad, který je určen k recyklaci. Skutečné náklady se rozdělí dle počtu trvale hlášených obyvatel a nemovitostí určených k rekreaci.
S péčí řádného hospodáře se snažíme pouze získat zpět finance, které jsou skutečně vynaložené na likvidaci odpadu. Na výši poplatku
bude mít určitě vliv i vyhodnocení ze sběrného dvora, kde jsme zavedli kartičky s identifikací vlastníků nemovitostí. Tím jsme zamezili
zneužívání sběrného místa osobami, které v obci neplatí poplatky. 

Bohužel zejména v době covidu byl zvýšený výskyt osob právě v rekreačních objektech, a tím byl i vyšší nárůst odpadu, který de facto
zaplatili ostatní obyvatelé. Proto v budoucnu uvažujeme i s variantou zvýšeného koeficientu z daně z nemovitostí. 

Obce mohou nově stanovovat odlišné místní koeficienty pro jednotlivé své části. Nově je možný v rozmezí 1,1 až 5. Tímto postupem
mohou obce zvýšit daň například jen pro části obce, ve kterých se např. nachází průmyslové objekty s negativním dopadem na životní
prostředí nebo právě části s rekreačními objekty, které obec zatěžují zvýšenou produkcí odpadu. Obdobná situace je i s poplatky za
odpadní vody. Snažíme se opět jen snížit rozdíl mezi náklady za likvidaci odpadních vod a příjmem od občanů tím, že během příštího
roku dojde k zasíťování vodou i kanalizací Studce, Studečky, Vinice. Ve spolupráci s provozovatelem vodovodu uvažujeme o novém
systému vyúčtování – a to dle skutečného odběru vody (osoby čerpající vodu ze studny by platili paušálně). Pokud to nebude nezbytně
nutné, nechceme občany s trvalým pobytem v městyse Loučeň (Loučeň, Patřín, Studce, Studečky) zatěžovat zvyšujícími se poplatky.

Loučeň náš domov
Poplatky jsou pro obec naprosto zásadní, ať se nám to líbí či ne. Co se týká poplatků z komunálního odpadu, tam jsme již ve srovnání
s okolními obcemi velice vysoko. Ani stočné není nejnižší. Zátěž pro rozpočty rodin s dětmi a seniorů je tak na úrovni, kterou někteří
zvládají již ztěžka, a my to víme, občané nám to říkají. 

Naším cílem je hledat příjmy tam, kde to na místě je, a to nejen z poplatků – v podnikatelském sektoru, v oblasti cestovního ruchu –
musíme se zaměřit více na poplatek za ubytované turisty, na parkovné, na efektivní využití obecního majetku či podnikatelský odpad.
Zvyšování poplatků tedy říkáme jasné NE. A zdůrazňujeme, že nezbytností je se zaměřit na využití obecního majetku, nikoliv na jeho
prodej, ale dlouhodobé efektivní využití. Oprava kulturního domu stála nemalé peníze, ale jeho využití je co do zisku na bodu nula, spíše
v mínusu. Prostory ve zdravotním středisku nejsou rovněž všechny využívané. 
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Nebudeme slibovat nesplnitelné, ale poplatky se budeme snažit udržet na stávající částce. Bohužel snižování poplatků v této době není
možné.



IV. V posledním roce proběhlo v obci několik stavebních akcí, kterým jsme v posledních třech číslech
věnovali dost prostoru a občané je ostatně mají dennodenně na očích. Jejich názor na některé akce
při ZVELEBOVÁNÍ OBCE se ale dost liší. Někteří je chválí jako potřebné, zvyšující bezpečnost a
píší, že Loučeň zkrásněla. Druhé skupině občanů naopak vadí, že obec ztrácí svoji neopakovatelnou
malebnost a nabývá ráz fádního městského satelitu. Zeleň ustupuje vyasfaltovaným a vydlážděným
plochám, přibývají ulice lemované nevzhlednými betonovými nebo plechovými ploty. V obci vyrostly
i naddimenzované domy vyloženě městského typu, které se do naší obce nehodí. Má obec nějaké
páky takovou zástavbu regulovat? Jak byste k této problematice přistupovali, kdybyste byli zvoleni?

PML – Pro Městys Loučeň
V současné době platí stále územní plán z roku 2008 se změnami č. 1 a č. 2. V tomto plánu jsou daná regulativa, která jsou novou
výstavbou dodržována. Při každém povolování stavby se vyjadřuje MěÚ Nymburk – odbor územního plánování, který projektovou
dokumentaci zhodnotí, zda je v souladu s platným územním plánem. V novém územním plánu je uvažováno s regulativy, které by
měly omezit nekoordinovanou zástavbu území. Toto budou řešit i architektonické studie, které bude nutné na dotčené lokality
vypracovat. Vzhledem k velké oblíbenosti žití v našem městysu, a je to právě i díky uváděnému „zvelebování“ ze strany obce, se k nám
stěhují lidé, kteří staví nové domy, ale také opravují staré zchátralé domy, které několik let obec naopak hyzdily. Opravené zpevněné
plochy, které byly neschůdné a nesjízdné (např. kolem objektu úřadu a hasičské zbrojnice), plochy u KD naopak vhled obce pozvedly.
Také chodníky s novými vjezdy (s možností zasakování dešťových vod do půdy) naopak omezí parkování v zeleni podél ulice
Nymburská.

Loučeň náš domov
Zvelebování obce je velice zavádějící pojem – vskutku je vyasfaltovaná plocha zvelebením obce? Když si teď na Patříně v horku
stoupnete na náměstí, je to jak na Sahaře. Jsou nové chodníky tak, jak jsou vybudovány, opravdu to, co jsme v naší proslulé třešňové
aleji chtěli? Natož, když se na nich ani nevyhnou dva kočárky, nejsou dostatečně ošetřeny přechody pro chodce ani dostatečné
osvětlení, došlo i ke kácení stromů a cyklisté a bruslaři opět nedostali prostor. 

Zvelebování obce musí vždy probíhat v souladu s přáními a potřebami občanů, udržitelně a promyšleně. Komunikace s občany však
není v současné době téměř žádná – když jsme se před zahájením výstavby chodníků občanů ptali, zda ví, jak budou vypadat, kudy
povedou, nikdo nic nevěděl, a to dokonce ani ti občané, jichž se výstavba chodníků úzce dotýkala. A to je obrovská chyba – pak nejsou
občané ztotožněni s tím, co se vybuduje a změny těžko přijímají. 

Už jsme i výše uvedli, že je pro nás zásadní zachování rázu obce. Jsme vesnice, městys, nestydíme se za to. Naopak, jsme hrdí. Máme
naši obec v srdci, Loučeň jako celek. 

Ještě se vrátíme k těm investicím – vždyť chodníky mohly být mlatové. Hodily by se do celkového rázu dominanty obce, třešňové
aleje, která má i historické kořeny. Kulturní dům mohl být svou renovací napojen do stylu sokolovny, aby vytvářely oba domy příjemný
celek i z estetického hlediska a vzájemně se esteticky i funkčně doplňovaly. A možností bylo a je mnohem více.

My jednoznačně stojíme za tím, aby se Loučeň neproměňovala na předměstí amerického typu a aby si nevytvářela satelitní části. Aby
se rozvíjela udržitelně, nikoliv překotně – v diskusi s občany, kteří musí být motivováni do diskuse vstoupit a chtít se jí účastnit. Aby si
udržela to, co ji činí ojedinělou – prstenec přírody kolem sebe a mnoho zeleně uvnitř. 

Proto je třeba zapracovat na zvelebení třešňové aleje, na obnově a údržbě parku u pomníku, na tom, aby v obci byly krásné lavičky
odpovídající našemu venkovskému rázu a bylo kde posedět, abychom nestáli na zastávce v podivné budce, ale našli ochranu před
počasím, ať už horkým, tak chladným. A to je jen zlomek z našich nápadů. Podívejte se třeba na Studce – jejich zastávka je sice stará,
ale krásná a funkční. Loučeň nečiní krásnou to, že ji zmodernizujeme hlava nehlava, ale ona krásná už je – je třeba ale tuto krásu
zachovat a podporovat její další rozvoj uvážlivě, v našem stylu, nikoliv dle toho, na co jsou či nejsou vypsány dotace.
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Náš cíl je zachovat ráz obce takový, jaký je, bohužel v některých věcech toho obec moc udělat nemůže. Je to spíš na stavebním
úřadě. Jedním z našich cílů je doplnění nové zeleně.

V. Jaké jsou vaše INVESTIČNÍ PRIORITY v příštím volebním období? 

PML – Pro Městys Loučeň
V novém volebním období bude nutné hlavně dokončit to, co bylo zahájeno. Určitě se to týká investic do staveb, které zde bylo potřeba
realizovat. Jednalo se hlavně o zasíťování Studců, Studeček, Vinice (Loučeň) a lokalita V Rybízovně, kde obec vlastní pozemky, které
by měly být využity pro sociální zařízení – seniorský dům. Dále pak novostavba mateřské školky. Stávající prostory MŠ, která má



nedostačující kapacitu, budou následně využity i pro rozšíření výukových prostor ZŠ. Z důvodu nedostatečné kapacity školy nebylo
možné ve školním roce 2022 – 2023 vyhovět nově příchozím školákům do 1. třídy. Je zahájeno výběrové řízení na dopravní automobil
SDH Loučeň, kde jsou schváleny dotace, a bude nutné zbývající částku v roce 2023 doplatit. Nadále se budeme snažit získat dotace,
které nám umožní realizovat další investiční záměry, jako např. opravy komunikací, snížení energetické náročnosti budov (především
zdravotního střediska, KD), zázemí pro fotbalový klub., vybudování obecních bytů nad hasičskou zbrojnicí na Loučeni. Vše se bude
odvíjet od financí. Je však nutné mít připravené záměry, aby bylo možné operativně jednat.

V jednání je i zázemí pro seniory (s pečovatelskou službou, odlehčovací péčí…atd.) ve výše zmíněné lokalitě V Rybízovně. Nabízí se
několik možností – jako např. spolupráce s Centrem sociálních služeb (se kterými máme i v současné době smlouvu o poskytování
sociálních služeb na území městyse Loučeň atd.)

Loučeň náš domov
Současné rozjeté investiční činnosti se musí podařit dokončit – nemůže nám v obci zůstat rozestavěná mateřská školka či vodovodní
a kanalizační řad a čistírna odpadních vod. Z finančního hlediska je to závazek kupříkladu na dalších 20 let. A dokončení vodovodního
a kanalizačního řadu je naprostou prioritou – to je úkol číslo jedna – pro Studce, Studečky i Vinici je to zásadní. Navíc nikdo neví, co
bude dále – musíme vzít v potaz, že finance z EU, jež měly směřovat obcím, se pomalu přesměrovaly i k pomoci na Ukrajinu,
k energetické soběstačnosti EU a boji proti covidu – tedy ani z tohoto zdroje nečekejme velké příjmy. Národní dotace budou omezené
– všichni víme, jak se náš státní rozpočet propadá do schodku. Navíc my se musíme jako obec zaměřit i na budoucnost, resp. vlastně
i současnost – naše kroky musí vést k řešení klimatických změn na úrovni obce, zejména z pohledu protipožární ochrany a zadržení
vody v krajině. A rozhodně nesmíme podcenit i možnost návratu covidu. Štěstí přeje připraveným. 

Jsme přesvědčeni, že spousta věcí se dá zařídit i bez velkých nákladů. Lavičky, odpadkové koše, dětská hřiště, veřejná zeleň, hřbitov
– tam není třeba milionových nákladů, ale zejména práce. Obrovskou výzvou je pro nás vybavení základní školy a mateřské školy tak,
aby odpovídaly standardům 21. století – navíc zlepšení tohoto vybavení by bylo využitelné i pro seniory či maminky s dětmi, a to
nemluvíme jen o školní kuchyni a jídelně, které jsou katastrofa sama. Také sokolovna potřebuje modernizovat své vybavení. Jsme
připraveni být plně nápomocni vedení školy a hledat optimální řešení. 
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Mnoho velkých investic neplánujeme. Chtěli bychom se zaměřit na opomíjené Studce a Studečky, kde bude nutná oprava komunikací,
které jsou již nyní v katastrofálním stavu a po výstavbě vodovodu a kanalizace bude nezbytná. Našim cílem je dodat zeleň a zvýšit počet
odpadkových košů pro celý Městys. V neposlední řadě bychom chtěli pokračovat dále s chodníkem směr Patřín. Po výstavbě nové
školky bude nutná rekonstrukce školní kuchyně a jídelny. Do budoucna bychom se rádi zaměřili na školu.

VI. POŘÁDEK A BEZPEČNOST jsou rovněž záležitosti, o kterých se hodně diskutuje. Mnohokrát
probíraným tématem samozřejmě zůstává na prvním místě chodník Patřín – Loučeň. Stejně tak
zcela nepochopitelně z hlediska bezpečnosti chodník úplně chybí (nebo je de facto nepoužitelný)
na frekventovaném místě mezi zámkem a autobusovou zastávkou. Co s tím?

PML – Pro Městys Loučeň
V letošním roce se nám podařilo zrealizovat chodník Loučeň – Patřín – I. etapa. Na tuto stavbu byly získány dotace ze Státního fondu
dopravní infrastruktury – bezpečnost dopravy. Bohužel hodnotící kritéria se nevtahují na II. plánovanou etapu procházející Patřínem,
a nebylo tedy možné finance z tohoto fondu využít. Projektová dokumentace na druhou etapu je rozpracována. Bohužel zde ale
narážíme na problémy úzkého prostoru mezi komunikací a hranicemi přilehlých pozemků, komplikace s pozemky ve vlastnictví
Krajského úřadu Středočeského kraje a s nízko uloženými sítěmi atd. Věříme, že řešení spolu s projektantem najdeme. Frekventovaný
úsek mezi zastávkou a zámkem, a to i včetně přístupu k zámku z parkoviště, již také řešíme ve spolupráci s projektantem dopravních
staveb, Policií ČR a odborem dopravy MěÚ Nymburk.

Loučeň náš domov
Dopravní bezpečnost je třeba řešit urychleně a prioritně – proto se musíme zaměřit na vybudování chodníků a dostatečného prostoru
pro chodce a cyklisty tak, aby byl pohyb po obci jako celku bezpečný. Je třeba diskutovat dopravní nastavení v obci s odborníky
z dopravního odvětví a hledat to nejlepší řešení, mj. i z pohledu dopravního značení, parkování a případné kontroly neplnění povinností
řidičů při průjezdu obcí. Nezbytné je zlepšení veřejného osvětlení v obci – vždyť děti chodí do školy či na zastávku mnohdy téměř za
tmy a po silnici, kde nemají ani kam před auty uhnout! A to nemluvíme o tom, že nemáme k autobusové zastávce ani žádný přechod
pro chodce. Průjezd kamionů naší obcí je rovněž nebezpečný. A rychlost v obci? Tomu je třeba učinit ráznou přítrž – nejedná se jen o
Průhon, kde někteří jezdí jak na závodním okruhu, ale i o boční ulice v obci – prostě Loučeň není Masarykův okruh v Brně. 

Občané si stěžují na nepořádek a neukázněnost návštěvníků obce. Nemilé je i rušení nočního klidu. Poslední dobou se
rozmohla móda soukromých ohňostrojů při nejrůznějších oslavách. Stěžují si hlavně lidé bydlící poblíž zámku a majitelé psů.
Může, a pokud ano, bude s tím obec něco dělat? Obdrželi jsme dokonce dotaz, proč by obec nemohla zaměstnat obecního
strážníka. 
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Na pořádání ohňostrojů se vztahuje vyhláška obce, kterou by občané měli dodržovat. Bohužel ne vždy se tím řídí. V současné době
je možné přivolat Policii ČR, která to následně může řešit jako přestupek. Přestupkové řízení vyřizuje MěÚ v Nymburce – odbor
správních činností, se kterým máme veřejnoprávní smlouvu. Zřízení obecní policie je poměrně finančně náročná záležitost. Při jednání
se starosty z okolních obcí (zejména Rožďalovice, Křinec) u kulatého stolu, jsme diskutovali i o možnosti společné obecní policie,
která by chránila občany. Pokud budeme i nadále v zastupitelstvu obce, chtěli bychom na tato jednání navázat.

Loučeň náš domov
Veřejný pořádek je shodně zásadní. Vnímáme v poslední době nadměrný hluk, jenž je z některých akcí obtěžující a trvá dlouho do noci.
Jsou to i právě zmíněné ohňostroje či neprojednané hudební akce s mnoha účastníky, kteří pak parkují napříč centrem obce a zvyšují
nebezpečnost dopravního provozu. Všimněte si, jak často parkují návštěvníci naší obce na křižovatce u Restaurace u Otomanských
směrem do podzámčí či na veřejné zeleni. 

Je proto třeba úpravu bezpečnosti dopravního provozu i nočního klidu řešit bez okolků a zásadně a nedodržování řešit ve správním
řízení a domáhat se sankcí. Ti, kdo nerespektují nastavená pravidla, musí vědět, že pravidla platí pro všechny stejně. 

Současně je naprosto nezbytné vstoupit do jednání s místními podnikateli a hledat společně vyhovující řešení. 

K dotazu, jenž se týká obecní policie – dlužno dodat, že zřízení obecní policie je velice nákladné. Počítejme personální náklady, náklady
na auto, služebnu atd. Obecní policista musí splnit zákonem stanovené podmínky vzdělání, fyzického stavu či kupříkladu složit zvláštní
zkoušku. To však by pro nás neměla být překážka ke krokům vedoucím k jejímu založení. Již v minulosti vznikla myšlenka vytvoření
obecní policie ve spolupráci s okolními obcemi. A my bychom tuto myšlenku po volbách rádi zvedli a propojili své síly s okolím. Její
zřízení by pro nás bylo maximálním přínosem – a nezapomínejme, výnos z uložených pokut je i příjmem obce. Vždyť v daleké minulosti
Loučeň svoji obecní policii měla, tak proč by ji nemohla mít i teď? Chce to jen spojit síly v našem mikroregionu a hledat řešení. A na
to jsme my připraveni. 

A k této otázce je zcela na místě zařadit náš plán zřídit „horkou linku“ na starostu a místostarostu, která by fungovala 24 hodin denně,
7 dní v týdnu pro občany naší obce. Cokoliv by se dělo, cokoliv by bylo za problém, bylo by třeba pomoci – od toho by tu tyto 2 telefonní
linky se starostou a místostarostou na konci byly. Občan se musí cítit ve své obci, ve svém domově bezpečně a vědět, že v jeho vedení
jsou ti, kteří jsou připraveni mu být k nápomoci.
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Rádi bychom navázali na výstavbu chodníku na Patřině. Přechod od parkoviště k zámku je nutnost, kterou bychom chtěli začít. Zároveň
se budeme snažit o zlepšení spolupráce zámku Loučeň s Městysem a nalezení řešení s rušením nočního klidu. Téma obecní policie
je dobré k zamyšlení.  

VII. TŘÍDĚNÍ ODPADŮ je zatím také předmětem častých nářků. Kontejnery bývají přeplněné už třetí den
po jejich vyvezení. S tím, jak se stále více a častěji objednává zboží po internetu, přibývá obalového
materiálu k likvidaci. Lidé si rovněž všímají, že do kontejnerů bývá ukládán i odpad nepocházející
z domácností, ale z podnikatelské činnosti. Jak z této situace ven?

PML – Pro Městys Loučeň
Problematika odpadového hospodářství trápí většinu obcí. Městys Loučeň (včetně Patřína a Studec) má celkem 11 sběrných míst na
tříděný odpad. Tato místa se snažíme za asistence zaměstnanců městyse Loučeň udržovat v čistotě, bohužel někteří občané či
návštěvníci obci tato místa využívají k odkládání i odpadu netříděného. Díky kamerovému systému (umístěného na několika sběrných
místech.) se nám již několikrát podařilo identifikovat „hříšníky“ a následně to řešit (i ve spoluprací Policie ČR). Požádali jsme o spolupráci
MěÚ Nymburk – referát životního prostředí, aby osoby podnikající na území městyse Loučeň doložili doklad (či smlouvu) o likvidaci
odpadu. 

Loučeň náš domov
Třídění odpadu je problém všech obcí, bohužel. V některých obcích mají u nemovitostí třídící popelnice, v jiných sběrná místa, ale nikde
to není na 100 % vyhovující. Pro obec naší velikosti by tak například umístění vlastních třídících popelnic k nemovitostem bylo na
vypracování analýzy, abychom měli spočítáno, zda se to vyplatí či nikoliv. Velká diskuse byla vedena i k tzv. hnědým popelnicím – na
bioodpad – má je mnoho obcí kolem nás a s mnoha pozitivními ohlasy. My bychom jejich zavedení uvítali, mohly by nám opravdu pomoci
– ne všichni a ne vždy můžeme bioodpad odvážet k písáku. Je tedy třeba zjistit zájem mezi občany a kolik by nás to stálo. Je třeba
zvážit i rozšíření počtu sběrných míst tak, aby bylo třídění odpadu maximálně komfortní a efektivní a současně i sledovat správné
ukládání odpadu z podnikatelské činnosti. Záleží tedy jen na voličích, zda nám umožní ukázat, co umíme. 
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Jsme rádi že se lidé naučili třídit odpad. Možným řešením by bylo zvýšení počtu kontejnerů v obci a kontrola firem v obci, jak nakládají
s odpady.

VIII. S odpady souvisí i TOPENÍ. Lze očekávat, že s rostoucími cenami energií budou mít někteří lidé
tendenci spalovat v kamnech a kotlích kdeco – i plasty a pet lahve bez ohledu na vypouštěný
zapáchající kouř a škodlivé zplodiny. Jak bude možné se proti takovému „sousedskému“ počínání
bránit? Nebo se bude přecházet mlčením…?

PML – Pro Městys Loučeň
Určitě nechceme jen mlčet. Bohužel pravomoci starosty či zastupitele jsou velice omezené. Snažíme se občanům domlouvat, pokud
shledáme že se nechovají v souladu se zákonem, bohužel to není vždy účinné. Pak musíme opět požádat MěÚ Nymburk – odbor
životního prostředí o spolupráci. Předat jim potřebné podklady a důkazy a následně s nimi spolupracovat.

Loučeň náš domov
Ano, pravdou je, že musíme být i na tuto situaci připraveni, protože doba je zlá. Již nyní má obec zákonné kontrolní mechanismy, jichž
může využít a následnou situaci adekvátně řešit. A musí také hledat důvody takového počínání – víte, je jednoduché trestat lidi za to,
že topí něčím, čím nemají, ale je třeba zvážit a zabývat se tím, zda to není proto, že jim jiná možnost nezbývá. A pak je na místě nikoliv
trestat, ale podat pomocnou ruku, hledat řešení. A přecházet něco mlčením? Myslíte, že jsme za poslední 4 roky my přešli něco
mlčením? Padni, komu padni – pro nás je zásadní rovnost a spravedlnost, byť to může znít jako klišé. A to se nezmění. 
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Pokud se tak začne dít, bude muset obec zakročit. Nikdo nechce v obci špatně ovzduší. To aby se sousedé udávali nechceme, ale řešit
se to musí.

IX. Hledat v současné těžké situaci vyvolané klimatickými změnami a důsledky ruské války na Ukrajině
CHYTRÁ A ÚSPORNÁ ŘEŠENÍ je dnes asi nejžhavější celospolečenské téma. Ať už jde o konkrétní
opatření proti vysoušení krajiny, zelené střechy apod. - jistě jste už nad některými přemýšleli.
Jeden konkrétní dotaz se týká toho, zda uvažujete o přechodu na šetrnější a neobtěžující veřejné
osvětlení bez zbytečného světelného znečištění (smogu).

PML – Pro Městys Loučeň
Určitě jsme zastánci využívání všech dostupných prostředků týkající se energií, zadržování vody…atd. Například v projektové
dokumentaci na novostavbu mateřské školky je uvažováno se zelenou střechou. Po účasti na semináři na MěÚ v Milovicích na téma
smartcity, řešíme i možnost umístění fotovoltaických panelů na budovu školky v kombinaci se zelenou střechou. Toto řešení by mohlo
zajistit dodávku el. energie pro školku, ale také např. i pro školní kuchyni, eventuelně následný prodej do sítě. Ve výhledu je i výměna
tepelných zdrojů za takové, které neznečisťují životní prostředí u budov zdravotního střediska a kulturního domu. Při realizaci oprav
komunikací, jako např. Spojovací, Strupkova se snažíme osazovat nové úsporné lampy veřejného osvětlení. Postupně bude potřeba
zmodernizovat celé stávající veřejné osvětlení. Pokusíme se využít i dotační programy, které bývají k tomuto záměru vypisovány.

Loučeň náš domov
Vy nám snad čtete myšlenky! Ano, jak jsme již uvedli výše, veřejné osvětlení je pro nás priorita. Zúčastnili jsme se i několika setkání
s odborníky na toto téma a nejvíce nás zaujalo řešení, které je nyní v Jesenici u Prahy a které by pro nás bylo jak šité na míru. V Jesenici
mají světla nadimenzována tak, že se osvětlení po jedenácté hodině večerní automaticky utlumí na dvacet procent a zpět se plně
rozsvítí v pět hodin ráno. Pokud však někdo například vstoupí na chodník, světlo se plně ihned rozsvítí díky fotobuňce. Bylo by to
mnoho práce, ale dá se to zvládnout – prostě bychom museli běhat po úřadech, dotačních orgánech, po sponzorech a hledat cesty.
Ale byla by to pecka! 
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Úsporné řešení je také náš plán. Zavedení solárních panelů na obecní střechy.  Nejlepší místo by byla škola, která by vyrobenou
elektřinu sama spotřebovala. Osvětlení na Loučeni budeme řešit, ale nejdříve musíme vyřešit, aby stávající osvětlení fungovalo a poté
se můžeme zabývat tématikou led osvětlení.



X. Před parlamentními volbami politické strany někdy až populisticky usilují o přízeň voličské skupiny
SENIORŮ. Možná i Vy máte nějaké náměty, jak jim život usnadnit a zpříjemnit…
Je tu ale jeden naléhavý podnět: pro starší, hlavně osamělé občany, velký problém představuje ob-
starání léků.

PML – Pro Městys Loučeň
Bohužel lékárna byla panem lékárníkem, který je insolvenci, uzavřena. V současné době řešíme vyklizení lékárny a také zjišťujeme
další možnosti pronájmu jiné společnosti, která by zajistila službu dodávky léků pro místní občany. V rámci občanské výpomoci se
snažíme i občanům, kteří nemají jinou možnost, léky zavézt. Snažíme se občany informovat o možnosti využití sociálních služeb –
z Centra sociálních služeb Poděbrady. Seniory se snažíme zapojit do kulturního života, 2 x ročně pro ně připravujeme společenská
setkání, všechny občany s významným jubileem osobně navštěvujeme a podpoříme je nejen dárkem ale i peněžní poukázkou. Ve
spolupráci s MAS Svatojiřský les z.s. je připravován projekt podpory seniorů.

Loučeň náš domov
Co se týká obstarání léků – lékárna v obci je velice drahá záležitost, malá lékárna těžko přebije nabídky velkých lékárenských řetězců,
je to prostě obchod, nic víc, a i ta malá lékárna musí vykazovat zisk a vydělávat. Tak proč by obec nemohla zajistit případné vyzvednutí
léků pro své občany? Možná si někteří vzpomenou, ale dřív vyzvedávání léků zajišťovali i autobusáci. Zase jsme u toho samého –
komunikace a domluva, bez toho to prostě nejde. 
Rozvoz jídel máme v obci zajištěný, ale pojďme se třeba bavit o tzv. senior taxi – odvozu k lékařům. Všechny výše uvedené plány a
spousty dalších bychom rádi uvedli ve skutečnost, ale vše je odvislé od toho, zda tu možnost dostaneme. A to už je na našich občanech,
na našich voličích. Vnímáme od našich spoluobčanů určité zklamání, možná u některých až rozhořčení a znechucenost věřit dalším
slibům. Pojďme to společně zlomit. My nezklameme. 

Dalším námětem k  úvaze je i odvoz bioodpadu na vzdálenou skládku u hřbitova. Ten činí hlavně starším občanům
z vzdálenějších částí obce značné potíže. Právě pro ně je i pořízení hnědé popelnice poměrně drahým řešením, které se jim
vzhledem k menšímu množství vyprodukovaného odpadu ani nevyplácí. Někteří lidé kritizují i to, že není jiná možnost vyvést
odpad než v neděli dopoledne, kdy se ve většině rodin chystá sváteční oběd.

PML – Pro Městys Loučeň
Problematika bioodpadu je probírána na každém veřejném zasedání zastupitelstva. Občané by měli bioodpad primárně likvidovat na
svém pozemku jako např. kompostovat nebo posekanou trávu využít jako mulč kolem stromů, a tím pomoci zadržovat vláhu a zamezit
prorůstání plevele. Následně může sloužit i jako přírodní hnojivo. Takto se vrací zpět přírodě. Dále městys nabízí službu svozu
bioodpadu přistavěním kontejneru (a to v kterýkoli den). Vše je uvedeno na webových stránkách městysu Loučeň.

Loučeň náš domov
Spoustu z uvedeného jsme již výše zmínili. V našem pojetí má být obec partnerem, pomocníkem občanovi. Je spousta občanů –
senioři, nemocní, matky s malými dětmi – kteří si ani případný přistavený kontejner prostě a jednoduše z fyzických důvodů naplnit
nedokážou. To musí umět zařídit obec! Na všem se přece dá domluvit a my věříme, že vše má své řešení. 
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Léky, nejen pro seniory, je nutné obstarat. Bylo by dobré zajistit lékárnu do zdravotního střediska. Pro starší občany je možnost zařízení
malého kontejneru na bio odpad do místa jejich bydliště za poplatek. 

XI. A co MLADÁ GENERACE? Možná máte ve svém programu něco, co byste mladým lidem rádi
vzkázali. Redakce kupodivu žádný konkrétní dotaz na toto téma neobdržela. 

PML – Pro Městys Loučeň
Pro mladé lidi máme jeden vzkaz: „Jste součástí naší obce, zajímejte so o dění v ní. Buďte její součástí. Pokud máte nějaké nápady,
nebojte se s nimi přijít. Rádi s Vámi budeme jednat jako s rovnocennými partnery a rádi se necháme inspirovat.“ Jinak bychom chtěli
do opraveného kulturního domu vrátit taneční kurzy, a to nejen pro mládež.

Loučeň náš domov
Naším dalším cílem, jenž bychom chtěli realizovat ihned po volbách, je mj. rozvinutí volnočasových aktivit pro děti. U větších dětí už
je to přece jen trošku (ale opravdu jen trošku) jednodušší – můžete je pustit samotné na kroužky do Nymburka či Mladé Boleslavi. Ale
menší ne. Denně se s tímto setkáváme – problém s vyzvednutím, převozem a následně dovozem z volnočasové aktivity. U větších je
to popravdě zase neustálá kontrola, zda vůbec na kroužek chodí. A do toho rodiče v práci, prarodiče mnohdy rovněž pracují. Rádi



bychom, aby se obnovily výtvarné a hudební kroužky pro děti různých věkových skupin. Velkou naší ambicí je zřízení kroužku
orientačního běhu – Loučeň je pro to lokalitou úplně dělanou! Aby fungovaly přímo na Loučeni, při školce a škole. Aby byla prodloužena
doba, kdy děti budou pod dozorem mateřinky a školy a aby rodiče tak nemuseli být ve stresu, jak vše stihnou. A hasiči, fotbal, tenis,
ochotníci, výtvarníci, rybáři i střelecký klub – ti u nás mají jednoznačnou podporu! 

A co dospělejší mladá generace? Nám se třeba nelíbí, že zde nemáme ani jedno „hřiště“ pro větší děti. Parkourové hřiště můžeme mít
i na Loučeni – každý věk potřebuje své. 
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O mladou generaci je potřeba se postarat, je to naše budoucnost. Vzkázali bychom jim, aby se více zapojovali do chodu Městyse.

XII. Jeden dotaz se týká i SPOLKŮ. Původně zněl, jak konkrétně a jmenovitě jste pomáhali v právě
končícím volebním období místním spolkům. Rádi bychom tuto otázku posunuli i do budoucnosti.
Tedy jak budete pomáhat? 

PML – Pro Městys Loučeň
Většina členů našeho uskupení je členem některých ze spolků, které na Loučeni fungují. Tak se v nich přímo podílejí svou činností.
Zastupitelé podporují všechny spolky, které si zažádají o pomoc či spolupráci. Ať je to finanční podpora (schvalovaný zastupiteli) či
pomoc materiální. Členové naší kandidátky se často zapojují i fyzicky při organizování různých akcí pořádaných nejen městysem
Loučeň, ale i spolky. V tomto bychom chtěli pokračovat. Jen bychom chtěli trochu apelovat na členy různých spolků, aby se také více
zapojili při různých akcích pořádaných městysem Loučeň, jako je např. údržba zeleně, úklid příkopů atd. 

Loučeň náš domov
Na tuto otázku nemůžeme zčásti odpovědět. Část našich kandidujících, kteří jsou nyní zastupiteli, se nemohli účastnit obecně vlastně
ničeho. Jarda Řízek je předsedou Tenisového klubu Loučeň a tam se udělal obrovský kus práce – renovace kurtů, pravidelné tréninky
dětí. Nyní se trénuje přes 32 dětí od zhruba 6 let, to je přece skvělé? A sehnat trenéra není snadné. V srpnu proběhl tenisový kemp –
týden pro děti tady na Loučeni, který byl nabitý sportem. Míša Walter s podporou Aleny Klimtové pracují na rozvoji Poználkova.
Poználkov pořádá kurzy angličtiny pro děti od nejmenších – jsou tam děti od necelých 4 let a výsledky u dětí jsou neuvěřitelné. Fanda
Vlk předsedá Střeleckému klubu a klub výborně funguje. Dokonce je jedním z největších v obci co do počtu členů. 

Podporu spolkům jsme poskytovali i prostřednictvím médií, kdy jsme celé 4 roky provozovali a stále provozujeme facebookovou stránku
Naše Loučeň. Prostřednictvím této facebookové stránky jsme podávali informace k činnosti spolků na území obce a k jejich akcím a
k obdobné činnosti v okolí. 

Co se týká budoucnosti, už jsme se na toto téma vyjadřovali. Fotbalisti, tenisti, hasiči, střelecký klub, Kočky a koťata – ti všichni u nás
měli a mají dveře otevřené! A víte, na koho se zapomíná? Spolek Amadis! Nikdo v okolí takový ochotnický spolek nemá.

A jakou pomoc můžeme poskytnout, pokud bychom vyhráli volby? Rádi poskytneme finanční i věcnou podporu pro jejich činnost a
současně jim pomůžeme získat dotační podporu i jinde. Rádi budeme jejich činnost medializovat a vždy budou účastníky těch jednání,
u nichž budou mít co říci a budou se jich dotýkat (což ostatně budou všichni občané). Vždyť i webové stránky obce a část Občasníku
by měly být věnovány činnosti spolků a aktuálním informacím o nich.

Spolky jsou části páteře obce. Tato pomyslná páteř je tvořena školou se školkou, zastupitelstvem a spolky. Hlavou na pomyslné páteři
usazenou jsou občané obce. A tak by měla fungovat Loučeň. 
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Spolky pro naší vesnici hrají výraznou roli jak pro mládež, tak pro starší generaci. Podpora ze strany obce je nezbytná pro zachování
některých spolků, a proto bychom rádi pokračovali ve spolupráci. 

XIII. Poslední bod není otázka, spíše podnět k  zamyšlení. Nejvíce připomínek se týkalo postoje
kandidátů k případné opozici a SCHOPNOSTI SPOLUPRÁCE. Občanům se nelíbí věčné nedůstojné
šarvátky, které vysilují obě křídla zastupitelstva a odvádějí od řešení potřebných záležitostí. 

PML – Pro Městys Loučeň
Rádi bychom udělali tzv. „tlustou čáru“ a rádi bychom s ostatními spolupracovali a vytvářeli zde příjemné prostředí pro klidné žití všech
spoluobčanů. Je potřeba si ale uvědomit, že spolupráce je o komunikaci a kompromisech. Určitě nikdo z nás nechce, aby zde byla část



zastupitelstva, která se již jen z principu postaví do role opozice.  Budeme se snažit spolupracovat s každým, kdo má zájem rozvíjet
náš městys. Kritika je přínosná, ale musí být konstruktivní. Není umění kritizovat, ale také přijít s konstruktivním řešením a přiložit ruku
k dílu.

Loučeň náš domov
Je těžké k tomuto cokoliv říci. Kdo bedlivě a nezaujatě sledoval vývoj v posledních čtyřech letech, určitě si udělal svůj obrázek. Nemá
již význam, abychom zde kohokoliv očerňovali či plakali a stěžovali si. Voliči sami si musí rozmyslet, nakolik se jejich očekávání „změny“
naplnila, nakolik byly jejich potřeby vyslyšeny, jak obecní úřad vnímají – kolika dnů otevřených dveří u stávající starostky se zúčastnili,
jaká je jejich zkušenost z jednání s vedením obce, zda jsou spokojeni s výsledky za poslední 4 roky, resp. za poslední rok před volbami.
Je na voličích, aby si řekli, zda chtějí skutečnou změnu nebo změnu, která již byla opakovaně slibována a přišla jen v  hávu
bezmyšlenkovitého zadlužení těsně před volbami a VIP stolků pro vedení obce na různých kulturních akcích. Voliči musí uvážit, zda
je třeba být vděčný za to, že se něco vůbec udělalo, bez ohledu na to, zda se to udělalo tím nejlepším možným způsobem – například
chodníky či kulturní dům. 

Naše volební uskupení jsme sestavili tak, abychom zastupovali co nejširší část občanů. Netradičně jsme si zvolili leadry dva, protože
jsou každý jiný. Jaroslav je spíše technicky zaměřený, Alena zase dokáže spoustu věcí v právničině, v jednání s úřady, je vizionářsky
laděná. A k tomu máme skvělý tým lidí, kteří chtějí pracovat – každý z nás chce pro Loučeň udělat maximum toho nejlepšího. Máme
Loučeň v srdci, tepe nám v žilách. A současně jsme všichni nezávislí na komkoliv a čemkoliv – nikdo nás nefinancuje ani skrytě
nepodporuje, nikomu nejsme zavázáni. Jdeme s kůží na trh tak, jak nás znáte, za sebe a spolu. Spolu všech 11 kandidátů, kteří chtějí
pro obec něco udělat, protože cítí svůj dluh vůči svým rodičům a předkům a závazek vůči svým dětem. 
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Za naši stranu mohu říct, že jsme připraveni spolupracovat s jakoukoliv stranou, která bude zvolena. Musí to být ale oboustranné.

VAŠE SLOVO NA ZÁVĚR

PML – Pro Městys Loučeň
Naše uskupení se Vám představuje ve stejném složení, v jakém jsme vstupovali do komunálních voleb v roce 2018 (jen E. Hollerovou
ze zdravotních důvodů nahradila M. Zahrádková). Jsme tu i nadále pro Vás, pokud budete chtít podiskutovat před volbami, máte
možnost, uvidíme se před Kulturním domem v neděli 18. září v 15 hodin.

Našim přáním je, abyste se Vy, občané, více zajímali o dění v obci. Zúčastňovali se veřejných zasedání zastupitelstva a vstupovali do
diskuse k daným tématům. Společně dokážeme víc!!

Loučeň náš domov
Přijďte v pátek 23. září 2022 mezi 14:00 hodinou až 22:00 hodinou a v sobotu 24. září 2022 mezi 08:00 hodinou až 14:00 hodinou
k volbám a dejte hlas celé naší kandidátce – dejte nám možnost dokázat, že to myslíme vážně a zvolte nás. Zapomeňte na to, že
k některým z nám můžete mít nižší sympatie – volte nás jako celek. Pokud svůj hlas rozdrobíte mezi jednotlivé kandidáty napříč
kandidátkami, zvyšujete riziko, že se nic nezmění – bohužel díky systému přepočtu hlasů, který nyní funguje. My jsme tu pro vás, pro
občany Loučeně, Patřína, Studců i Studeček a jsme připraveni udělat maximum pro to, aby stále platilo, že LOUČEŇ JE NÁŠ DOMOV.
Volte číslo 3!

Loučeň 22
Kde je vůle, je i cesta.
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3. Kombinovaný způsob: zakřížkovat jednu stranu a další křížky udělit i několika kandidátům z jiných uskupení, kteří tak získají
váš preferenční hlas. Počet hlasů daný jiným kandidátům se odečítá zakřížkované straně od konce kandidátky. 

V našem modelovém případě má zakřížkovaná strana 5 kandidátů, ale volič zakřížkoval zároveň dva kandidáty z jiných uskupení. V takovém
případě získávají hlas ze strany označené křížkem jen první tři kandidáti. 

NEKROUŽKUJEME, ALE KŘÍŽKUJEME

1. buď jen jedno uskupení – tím respektujete pořadí kandidátů na listině. V tomto případě nemůžete pořadí kandidátů na listině
zakřížkované strany změnit. Každý z kandidátů obdrží jeden hlas. Přidělovat křížek jednotlivým kandidátům této strany nemá
smysl, protože se to nezohledňuje. 

Modelový příklad v obci, kde zastupitelstvo má pouze 5 členů:

2. nebo zakřížkovat kandidáty, kteří jsou vám sympatičtí, z libovolných stran. V naší obci má zastupitelstvo 11 členů, takže
jich může být maximálně 11. Pokud byste jich zakřížkovali více, váš lístek by byl neplatný.

Datum voleb: 
pátek 23. září od 14:00 do 22:00 hodin
sobota 24. září od 8:00 do 14:00 hodin

Volební okrsky:
Loučeň, Za Poštou 97 – zasedací místnost Úřadu městyse Loučeň (1. patro)
Patřín, Okružní 27 – hasičský domek (přízemí)
Studce (zde volí i občané ze Studeček), Velkostudecká 54 – obecní domek (přízemí)

Spolu s komunálními volbami se konají i volby do Senátu. Lístky pro komunální volby jsou šedé, pro senátní volby žluté.

Současný senátor: Tomáš Czernin (TOP 09)

Senátní volební obvod č. 37 tvoří okres Jičín a severní část okresu Nymburk po Lysou nad Labem

V komunálních volbách není možné volit mimo trvalé bydliště. Voličský průkaz se pro komunální volby vůbec nevydává, ale pro volby
do Senátu je možné si voličský průkaz vyřídit.

Podrobnější informace najdete v obálce se sadou hlasovacích lístků.

Aby byl volební lístek platný, je nutno zakřížkovat

Czernin Tomáš Ing.
Franěk René Ing.
Ort Václav JUDr.
Martinová Marta Mgr. Bc.
Dědeček Jaromír Ing.
Kotyzová Eva
Kracíková Dana Ing.

lesník a zemědělec, senátor, zastupitel obce Dymokury
ředitel zoologické zahrady v Chlebech
právník
redaktorka
krajský zastupitel
učitelka v mateřské škole
starosta

TOP 09
Svobodní
KSČM
Piráti
ANO
SPD
STAN

KANDIDÁTI DO SENÁTNÍCH VOLEB
Příjmení a jméno PovoláníNavrhující
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